



AIR AND LAND COMBAT SYSTEMS PROGRAMME OFFICE, NSPA Adaptive Maintenance, Repair, and Overhaul Facility (NAMRO) Branch

Technician

Grade: 12:B5

Posts Nos.:

LM-16,25,27,37,67,79,81,322

Original:	English		Clearance:	NATO SECRET
Date validated:	22 December 2025		Duty Location:	Capellen, LUX
Validated by:	A. Stoia		Job Code:	A33

SUMMARY

The incumbent reports to the Chief of Section and is responsible for executing the following tasks on various weapon systems and related support components:

RESPONSIBILITIES

General Responsibilities

- Determining malfunctions on equipment when parameters indicate a marginal or failed condition.
- Evaluating equipment to determine the nature and scope of repairs or replacements.
- Determining failure trends and initiating corrective action (i.e. by producing technical report).
- Undertaking required repairs and adjustments to assemblies and components, reassembling into major equipment and testing to ensure correct functioning or troubleshooting for further deficiencies.
- Executing operational tests and verifications of reassembled equipment.
- Installing and checking out modifications in accordance with relevant Modification Work Orders (MWOs).
- Ensuring that the spare parts required to undertake the maintenance tasks are requested in a timely manner. Maintaining records of work and spare usage.
- Maintaining and ensuring preventive maintenance of assigned equipment and work areas.
- Executing repair and periodic calibration on complex equipment (e.g. Acceptance Test Equipment) and maintaining records of such actions.
- Designing and/or fabricating tools and/or equipment for experimental purposes as required.
- Reporting problems, which affect work performance or mission completion requirements.
- Executing Travel on Duty (TDY) as required, in line with the NATO Civilian Personnel Regulations (NCPRs).
- Executing other related tasks as required in peacetime and any other appropriate tasks assigned in times of crisis or war.
- In the event of crisis or war the incumbent will, subject to the agreement of their national authorities, remain in the service of the Agency.

Specific Responsibilities

- As directed, the incumbent will execute tasks in the specific fields in which they have professional competence i.e. electronics, mechanics or opto/electronic equipment, as required

QUALIFICATIONS

General Qualifications

- Higher vocational training in a relevant discipline and 3 years' post-related experience. Acceptable alternatives: secondary education and 5 years' post-related experience, or an equivalent education combined with an appropriate amount of relevant, professional experience.
- Ability to read and translate engineering documentation and procedures associated with the tasks assigned.
- Organisational ability and capability for leadership skills, project management and costing.
- Ability to train and transfer knowledge to NSPA or customer personnel.
- Ability to work as a member of a cohesive team for the efficient accomplishment of defined processes and tasks.
- Interest to maintain personal proficiency and skills, with the aim to remain current concerning technological advancement, etc.
- Sound digital literacy with experience in using office automation systems and software applications, e.g. Microsoft Office Suite (Word, Excel, and PowerPoint).

Specific Qualifications

LANGUAGE QUALIFICATIONS

- NATO's official languages are English and French. The work of this post requires fluency in English, while working knowledge of French is desirable.

DESIRABLE QUALIFICATIONS

- Programming expertise in modern mechanical and electronic equipment (Lab view, Java, Atlas, C++).
- Autodesk EAGLE experience.
- Experience on military optical systems.

PERSONAL CHARACTERISTICS

- All NSPA personnel are expected to conduct themselves in accordance with the current NATO Code of Conduct agreed by the North Atlantic Council (NAC), and thus display the core values of integrity, impartiality, loyalty, accountability, and professionalism.

ADDITIONAL INFORMATION

- N/A



BUREAU DE PROGRAMME "SYSTÈMES DE COMBAT AÉRIEN ET TERRESTRE", Branche "installation de maintenance, de réparation et de révision adaptatives de la NSPA (NAMRO)"

Technicien(ne)

Grade : 12:B5

Postes n^{os} :

LM-16,25,27,37,67,79,81,322

Original :	Anglais	Habilitation :	NATO SECRET
Date de validation :	22 décembre 2025	Lieu d'affectation :	Capellen, LUX
Validé par :	A. Stoia	Code poste :	A33

RÉSUMÉ

Responsable envers le/la chef de section, le/la titulaire exécute les tâches suivantes liées à divers systèmes d'arme et aux composants de soutien connexes :

RESPONSABILITÉS

Responsabilités générales

- déceler les anomalies de fonctionnement du matériel lorsque les paramètres sont à la limite de la tolérance admise ou indiquent une défectuosité ;
- examiner les matériels pour déterminer la nature et l'ampleur des réparations ou des remplacements de pièces à effectuer ;
- établir les tendances caractérisant les défaillances et prendre les mesures correctives (rédaction de rapports techniques) ;
- entreprendre les réparations et les réglages nécessaires sur les ensembles et les composants ; reconstituer les matériels principaux et procéder à des tests pour en vérifier le bon fonctionnement ou effectuer des dépannages concernant d'autres défectuosités ;
- procéder à des essais de fonctionnement et au contrôle des matériels après remontage ;
- réaliser les modifications et les contrôler conformément aux ordres de modification correspondants ;
- veiller à ce que les demandes de pièces de rechange nécessaires à l'exécution des travaux de maintenance soient adressées en temps voulu ; enregistrer les travaux effectués et les rechanges utilisés ;
- assurer l'entretien des matériels et des zones de travail qui lui sont confiés et en assurer la maintenance préventive ;
- effectuer des réparations et des opérations périodiques d'étalonnage sur des matériels complexes (p. ex. bancs de contrôle) et enregistrer ces interventions ;
- concevoir ou fabriquer des outils et matériels à des fins expérimentales, selon les besoins ;
- rendre compte des problèmes ayant une incidence sur l'exécution du travail ou sur la réalisation de la mission ;
- effectuer des déplacements de service selon les besoins, conformément au Règlement du personnel civil de l'OTAN ;
- exécuter d'autres tâches connexes selon les besoins en temps de paix et toute autre tâche appropriée qui lui sera confiée en période de crise ou en temps de guerre.
- En cas de crise ou de guerre, le/la titulaire restera au service de l'Agence, sous réserve de l'accord de ses autorités nationales.

Responsabilités particulières

- Selon les instructions reçues et les besoins, le/la titulaire exécute des tâches dans les domaines particuliers pour lesquels il/elle dispose de compétences professionnelles, à savoir les équipements électroniques, mécaniques ou optoélectroniques.

QUALIFICATIONS

Qualifications générales

- Formation professionnelle supérieure dans une discipline pertinente assortie de trois ans d'expérience en lien avec le poste. Autres formations ou expérience acceptables : études secondaires assorties de cinq ans d'expérience en lien avec le poste, ou formation équivalente combinée à une expérience professionnelle suffisante et pertinente.
- Aptitude à lire et à traduire la documentation et les procédures techniques relatives aux tâches qui lui sont confiées.
- Sens de l'organisation, aptitude à diriger, capacité à gérer des projets et à en chiffrer le coût.
- Aptitude à former le personnel de la NSPA ou du client, et à lui transmettre ses connaissances.
- Aptitude à travailler au sein d'une équipe soudée en vue d'accomplir efficacement des processus et des tâches définis.
- Volonté d'entretenir ses compétences et aptitudes personnelles afin de pouvoir suivre notamment les progrès technologiques.
- Solide maîtrise des outils numériques assortie d'une expérience de l'utilisation des systèmes et des logiciels de bureautique [p. ex. la suite Microsoft Office (Word, Excel et PowerPoint)].

Qualifications particulières

CONNAISSANCES LINGUISTIQUES

- Les langues officielles de l'OTAN sont l'anglais et le français. Une bonne maîtrise de l'anglais est nécessaire pour le travail effectué à ce poste, et une connaissance pratique du français est souhaitable.

QUALIFICATIONS SOUHAITABLES

- Compétences en programmation de matériels mécaniques et de test électroniques modernes (Lab view, Java, Atlas, C++).
- Expérience de l'outil Autodesk EAGLE.
- Expérience des systèmes optiques militaires.

QUALITÉS PERSONNELLES

- Il est attendu de tous les membres du personnel de la NSPA qu'ils se comportent conformément au texte en vigueur du Code de conduite de l'OTAN adopté par le Conseil de l'Atlantique Nord et qu'en conséquence, ils incarnent les valeurs fondamentales que sont l'intégrité, l'impartialité, la loyauté, le sens des responsabilités et le professionnalisme.

INFORMATIONS COMPLÉMENTAIRES

- S.O.